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（請接背面） 

一、司法院釋字第 419 號解釋中，以為副總統與行政院院長二者職務性質並非顯不相容

之見解，於民國八十六年修憲之後，是否仍有適用之餘地？請申論之。（25 分） 

二、論者稱：於我國當前釋憲制度下，於人民聲請釋憲之場合，雖然形式上看司法院大

法官不能自行撤銷或廢棄原確定終局裁判，但司法院大法官仍有可能成為間接的第

四審。其理由何在？（10 分）又您是否同意此一看法？（15 分）請從我國當下

整體釋憲制度，並依據相關大法官解釋及學理，申論之。 

三、請將下列英文翻譯成中文：（10 分） 
A thief who has your user name and password to an online financial, email or social media 
account won’t be able to log in if you set up multi-factor authentication. If you haven’t set 
up multi-factor authentication, a thief who has your log-in credentials could sign in as you 
and try to add their phone number to your account, and then set up authentication using 
that number. If successful, they could control your account and lock you out. 

四、請將下列中文翻譯成英文：（10 分） 
自動駕駛車輛將會改善數百萬人的生活，為那些由於生理限制或年齡而無法駕車的

人提供獨立與移動性。這項科技將可讓更多人過自己想要的生活，並且參與我們大

多數人視為日常生活的活動。 

五、英文作文：（30 分） 
There are more and more demonstrations or street protests in Taiwan which usually take 
the form of a public gathering of people in a rally or walking in a march. Write an English 
essay of approximately 300 words on the following topic. Please use specific reasons and 
examples to support your arguments:  
The Role of the Police in a Public Protest 


